
 

                           
 

 

BEANTWOORDING RAADSVRAGEN 

 

 

Nummer  : 394-20   

Onderwerp  : Begrotingswijziging 2023    

Portefeuillehouder : R.D.F. Wolters  

Datum   : 6 december 2022 

 

 

Vragen van de fractie van D66 Waterland aan het college van burgemeester en wethouders (ingezonden op 

28 november 2022) en beantwoording daarvan door het college van burgemeester en wethouders in cursief. 

 

Sociaal domein 

Informatie en checks-and-balances 

In uw begrotingswijziging geeft u aan dat het college op maandag 31 oktober jl. is geïnformeerd over de 

forse overschrijdingen in het sociaal domein. U geeft aan dat u hierover bent geïnformeerd via de derde 

kwartaalrapportage sociaal domein. 

 

Vraag 1 

Wat was het precieze moment waarop er binnen het ambtelijk apparaat voor het eerst informatie was 

over deze kostenoverschrijdingen? 

 

Antwoord 1  

Eind mei werd voor het eerst inzichtelijk dat er bij de jeugd tekorten zouden ontstaan. Daar is ook op 

geanticipeerd in de Najaarsnota. Het bijzondere maatwerkarrangement was toen wel bekend, echter de 

omvang van de kosten was heel lang onduidelijk omdat er telkens sprake was van opschaling en 

afschaling van de in te zetten jeugdhulp en er nog onderhandeld werd over de kosten met de aanbieder.  

 

Vraag 2 

Vanaf welk moment hadden deze overschrijdingen opgemerkt kunnen worden?   

 

Antwoord 2  

Na de zomer werd duidelijk dat de tekorten in het jeugdbudget verder op zouden lopen. Toen bleek dat één 

van de aanbieders, die per 1-1-2022 gefuseerd is, haar administratie niet op orde heeft/had. Pas in de loop 

van het 3e kwartaal kwam hier meer duidelijkheid over en werden hiervoor de jeugdhulptrajecten 

aangevraagd en gedeclareerd. Samen met het bijzondere maatwerkarrangement waarvan de kosten ook 

pas recent duidelijk zijn geworden, is er sprake van twee bijzondere situaties die ertoe geleid hebben dat er 

onverwacht extra budget nodig was voor de jeugdhulp. Ook kwam er op dat moment meer duidelijkheid 

over de uitgaven voor de energietoeslag. Dat kwam enerzijds omdat de toeslag gedurende het jaar telkens 

werd verhoogd door het Rijk en daarnaast de aanvragen nog niet allemaal waren verwerkt en ook nog 

steeds binnenstromen. 



Vraag 3 

Welke interne 'checks-and-balances' zijn er op dit moment ingebouwd om forse kostenoverschrijdingen 

zo vroeg mogelijk op te merken? 

 

Antwoord 3  

Er worden per kwartaal rapportages opgesteld van de werkelijke uitgaven en verplichtingen.  

  

Vraag 4 

In hoeverre hebben deze 'checks-and-balances' in dit geval gefunctioneerd? Graag een toelichting. 

 

Antwoord 4 

Deze hebben redelijk gefunctioneerd. De twee onverwachte tegenvallers bij de jeugdhulp waren echter 

niet te voorzien. Evenals de ontwikkelingen in de energietoeslag. 

 

Kostenoverschrijdingen 

In de korte toelichting van wethouder Wolters in de voorbereidende raad van 3 november jl. geeft hij aan 

dat in ieder geval 400.000 euro van de structurele overschrijdingen ter grootte van 900.000 euro in het 

sociaal domein voortkomt uit laat ontvangen facturen van zorgaanbieders. Het college geeft aan dat dit 

tot de afgelopen maanden goed ging, maar dat dit daarna ineens 'uit de rails liep'. 

 

Vraag 5 

Graag ontvangen wij een overzicht waarin wordt aangegeven uit welke kosten deze 900.000 euro is 

opgebouwd, gespecificeerd naar (deel)onderdelen binnen het sociaal domein. 

 

Antwoord 5  

Het tekort van € 900.000 bij de jeugdzorg wordt veroorzaakt door: 

€ 510.000 lokale inkoop voor zeer bijzondere maatwerkovereenkomsten 

€ 60.000 Segment B Niet-duurzaam 

€ 50.000 Segment C Niet-duurzaam  

€ 290.000 Verblijf  

 

Vraag 6  

Waterland heeft de specialistische jeugdzorg (w.o. intramurale jeugdzorg) regionaal aanbesteed per 1 

januari 2022. Komt/komen (delen van) het tekort van 900.000 euro van voor deze tijd? Zo nee; klopt het 

dat overschrijdingen in de specialistische jeugdzorg regionaal, en niet lokaal, worden verrekend?  

 

Antwoord 6  

Het tekort van € 900.000 komt niet van voor deze tijd. Overschrijdingen in het per gemeente geraamde 

budget voor de specialistische jeugdzorg worden niet regionaal verrekend. Elke gemeente is zelf 

verantwoordelijk voor het ramen van de juiste benodigde middelen. 

  

Vraag 7 

Op basis van welke regel/richtlijn/afspraak hebben zorgaanbieders vijf jaar de tijd om facturen in te 

dienen? Voor welke onderdelen binnen het sociaal domein geldt deze afspraak? Wat is de juridische 

grondslag van deze vijf jaar? 

 

Antwoord 7  

Op grond van artikel 3:307 van het Burgerlijk Wetboek verjaart een vordering vijf jaar nadat deze 

opeisbaar is geworden. Dit geldt niet alleen voor het sociaal domein maar voor alle facturen. 



Vraag 8 

Om te kunnen sturen in het sociaal domein moet je grip hebben op (kosten)ontwikkelingen. Een termijn 

van vijf jaar om facturen in te kunnen dienen past hier ons inziens niet bij. Bent u dit met ons eens en zo 

ja; op welke manier gaat u afspraken maken met zorgaanbieders om deze vijf jaar in te perken? Zo nee; 

waarom niet? 

 

Antwoord 8  

Wij zijn het met u eens dat een termijn van vijf jaar om facturen in te dienen lang is. Maar het Burgerlijk 

Wetboek is hier leidend in. Overigens is het niet zo dat de tekorten in het sociaal domein zijn ontstaan 

doordat zorgaanbieders nog veel facturen over voorgaande jaren hebben ingediend. Met de zorgaanbieders 

zijn er al contractuele afspraken gemaakt dat zij na afloop van de maand waarin de zorg is geleverd de 

factuur/declaratie bij ons indienen en op een enkele uitzondering na gebeurt dat ook. 

 

Vraag 9 

Graag ontvangen wij een chronologisch hoofdlijnenoverzicht van de ontvangen facturen in het sociaal 

domein, incl. bedragen (en dus niet individuele facturen zelf) welke in het tweede en derde kwartaal 2022 

zijn ingediend door zorgaanbieders.  

Indien nodig kunt u deze vraag apart, vertrouwelijk, beantwoorden. 

 

Antwoord 9  

De beoordeling van de tijdigheid ontvangst en betaling of de juistheid van ontvangen facturen is een 

bestuurlijke aangelegenheid.  Het college legt hierover verantwoording af via de jaarrekening en tussentijds 

P&C rapportages. De controle op de juistheid van de jaarrekening vindt plaats door de door de raad 

aangestelde accountant. Indien de raad van mening is dat hier een aandachtspunt ligt dan kan dit door de 

raad aan de accountant worden meegegeven. Het is ongewenst om in deze individuele factuurgegevens aan 

de raad te verstrekken. Dit algemene standpunt wordt in dit geval nog versterkt door de privacy gevoeligheid 

van zorgfacturen. 

 

Begrotingswijziging 

In de voorbereidende raad van 3 november jl. is door het college aangegeven dat het niet duidelijk is tot 

wanneer de hogere structurele sociaal domein kosten zullen aanblijven. In de begrotingswijziging staan 

hier echter wel aannames over opgenomen.  

 

Vraag 10 

Op basis van welke informatie gaat het college er van uit dat de structurele hogere kosten zullen afnemen 

per 2024, en zelfs verder zullen dalen in de jaren daarna? 

 

Antwoord 10  

Wij spreken de verwachting uit dat de structureel hogere kosten zullen afnemen om een aantal redenen. 

Wij gaan er in de eerste plaats vanuit dat de jeugdhulp zal worden afgeschaald door intensieve begeleiding. 

Wij verwachten dat door de inzet van een speciale zorgregisseur die ‘moeilijke casussen’ gaat oppakken er 

minder dure jeugdzorg nodig zal zijn. Verder zijn wij er van uitgegaan dat de Hervormingsagenda Jeugd, die 

door het Rijk wordt opgesteld, een besparing gaat opleveren vanaf 2025. Echter, de financiële paragraaf die 

hierbij hoort is op dit moment nog niet bekend gemaakt door het Rijk. Tot slot wordt er door het Rijk gekeken 

of er een landelijk Vereveningsfonds voor grote uitgaven van kleine(re) gemeenten kan worden ingesteld 

waar wij dan een beroep op zouden kunnen doen als dit soort dure arrangementen gefinancierd moeten 

worden. 

 

 



Vraag 11 

Dit is de tweede keer in korte tijd dat Waterland wordt geconfronteerd met forse kostenoverschrijdingen 

in het sociaal domein. Heeft u overwogen om deze problematiek (opnieuw) extern te laten onderzoeken? 

Zo ja; waarom heeft u dit uiteindelijk niet besloten? Zo nee; waarom niet? 

 

Antwoord 11  

Nee, dat hebben wij niet besloten. De oorzaken van de tekorten zijn daarvoor voldoende duidelijk. In 2023 

wordt bijna 55% van het tekort veroorzaakt door de energietoeslag en het besluit om de doelgroep te 

verruimen tot personen met een inkomen tot 130% van de bijstandsnorm. Voor de doelgroep tot 120%  

ontvangen wij een tegemoetkoming in het Gemeentefonds. Daarnaast wordt 25% van het tekort 

veroorzaakt door de bijzondere maatwerkovereenkomsten in de jeugdzorg omdat daarvoor geen regionaal 

ingekocht aanbod beschikbaar is. De hogere structurele kosten worden met name veroorzaakt door de 

hogere uitgaven voor Verblijf in jeugdhulpinstellingen. Deze vorm van jeugdhulp hadden wij niet apart 

geadministreerd voor 2022. Het was daarom moeilijk in te schatten hoeveel budget hiervoor nodig was. 

Inmiddels is die duidelijkheid er wel. 

 

Vraag 12 

Wij hebben begrepen dat de gemeente Waterland zeer laag scoort op het sturen van de kosten van het 

sociaal domein. In hoeverre kan de gemeente Waterland sturen op kosten in het sociaal domein en hoe 

verhoudt onze inzet op dit vlak zich tot andere gemeenten? 

 

Antwoord 12  

Het is ons niet duidelijk waarom u denkt dat wij zeer laag scoren op het sturen van de kosten in het sociaal 

domein. Wij doen er alles aan om goed op de kosten te sturen maar er is sprake van open einde regelingen 

bij de Wmo en Jeugdzorg en de bijzondere instroom is zeer moeilijk te voorspellen. Sinds de vorige 

aanbesteding per 1-1-2018 zien wij een toename van het aantal jeugdhulptrajecten. 

 

Gemiddeld aantal 

trajecten per kwartaal 

2018 2019 2020 2021 2022 

1e kwartaal   99 181 224 239 223 

2e kwartaal 115 191 230 241 240 

3e kwartaal 129 201 237 234 242 

4e kwartaal 143 218 233 217  

 

Sinds de aanbesteding per 1-1-2022 zien wij een verschuiving van jeugdzorg in het goedkopere segment 

naar het duurdere segment. Maar de overschrijding wordt vooral veroorzaakt door de inzet van een aantal 

hele dure maatwerkarrangementen. Ook in andere gemeenten in de regio Zaanstreek/Waterland heeft men 

met dergelijke trajecten te maken en daardoor doen zich ook daar tekorten voor in het sociaal domein. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vraag 13 

In 2018 heeft BMC het adviesrapport ‘’Sturen op uitgaven in het sociaal domein in de gemeente 

Waterland’’ opgeleverd. Graag ontvangen wij een overzicht waarin wordt aangegeven wat de stand van 

zaken is van de opvolging van de aanbevelingen uit dit rapport, gespecificeerd in H9 van dit rapport.  

 

Antwoord 13  

De aanbevelingen zijn: 

1. Voor jeugd moet er een CJG worden gerealiseerd.  

Er is een CJG aanwezig, maar de dienstverlening is heel beperkt. We breiden de dienstverlening in 

2023 uit. 

2. Er moet een actueel beleidsplan komen voor het sociaal domein. 

Begin 2023 leggen we een nieuwe Kadernota voor aan de raad. Daaruit volgen één of meerdere 

specifieke beleidsplannen. 

3. Het proces rondom de toegang tot de individuele voorzieningen van de Wmo moet herijkt worden 

omdat individuele voorzieningen niet altijd de beste oplossing hoeven te zijn. 

De afgelopen jaren heeft het sociaal domein ingezet op de samenwerking met partners in het 

preventieve voorveld. De partners bieden laagdrempelige ondersteuning aan de inwoners zonder 

indicatie. Zij verwijzen pas door aan de WMO indien dat nodig is. 

4. Bij de Wmo moeten de keukentafelgesprekken geregistreerd worden om het hele proces rond de 

toegang in beeld te krijgen. 

Alle meldingen die leiden tot een indicatie worden geregistreerd in ons systeem. Het is de wens 

voor de toekomst om ook alle andere contactmomenten met inwoners die niet leiden tot een 

aanvraag/melding en/of indicatie te registreren. Hierbij moet ook goed worden gekeken naar de 

administratieve lasten die dit met zich mee brengt. 

5. Bij beleidskeuzes en beslissingen over contracten moeten altijd de financiële consequenties in 

kaart worden gebracht en moet de afdeling concern control vroegtijdig worden betrokken. 

De aanbesteding van de jeugdhulp en de Wmo verloopt regionaal. Daarbij zijn alle gremia 

betrokken. Voor de maatwerkovereenkomsten is regionaal een format ontwikkeld waarin o.a. de 

financiële consequenties in kaart worden gebracht. De beslissing of een maatwerkovereenkomst 

moet worden afgesloten is gemandateerd aan het afdelingshoofd en gebeurt op inhoudelijke 

gronden.  

6. Het financieel bewustzijn moet worden vergroot binnen de afdeling door bijv. 

managementrapportages ook geschikt te maken voor het uitvoerend niveau en deze periodiek te 

bespreken. 

De managementrapportages worden opgesteld door de medewerkers planning & control binnen 

de afdeling samenleving en op detailniveau met de budgetbeheerders/beleidsmedewerkers 

doorgenomen. 

7. De registratie en administratie moet verbeterd worden. 

Bij de gemeente is de registratie en administratie op orde. Er wordt sinds 2021 gewerkt met één 

systeem wat daartoe heeft bijgedragen. 

8. Er moet strak gemonitord en periodiek gerapporteerd worden over de financiële resultaten, 

waarbij de afdeling concern control sterker gepositioneerd wordt als onafhankelijke financiële 

toetser. 

Er wordt per kwartaal gerapporteerd over de financiële resultaten. Bij de bespreking met de 

portefeuillehouders is het cluster financiën vertegenwoordigd. 

9. Als er na de nieuwe inkoop wachttijden ontstaan voor jeugdhulp vanwege het regionale 

budgetplafond wacht dan eerst de acties van de regio af om te komen tot een oplossing en koop 

niet lokaal in. 

https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&ved=2ahUKEwjs-oDM7ND7AhWYjaQKHYjzC8MQFnoECBQQAQ&url=https%3A%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3Dwaterland%26id%3D100061590&usg=AOvVaw0yV9aHSUt3308kwb9inYJz
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&ved=2ahUKEwjs-oDM7ND7AhWYjaQKHYjzC8MQFnoECBQQAQ&url=https%3A%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3Dwaterland%26id%3D100061590&usg=AOvVaw0yV9aHSUt3308kwb9inYJz


Inmiddels heeft er een nieuwe aanbesteding plaatsgevonden die per 1-1-2022 is ingevoerd. Er 

wordt niet meer gekeken naar een regionaal budgetplafond. Elke gemeente is zelf 

verantwoordelijk voor het beschikbaar stellen van voldoende budget om de jeugdhulp te leveren. 

Er wordt alleen lokaal ingekocht als er geen geschikte regionaal ingekochte jeugdhulp is. 

10. Zoek uit wat de stijging van de uitgaven voor jeugdbeschermingsmaatregelen heeft veroorzaakt. 

De stijgingen werden toen vooral veroorzaakt doordat van rijkswege is ingezet op “eerlijke” 

tarieven.  

11. Monitor externe verwijzingen en zet actief in op overleg met huisartsen en praktijkondersteuners.  

Het overleg met de huisartsen en praktijkondersteuners is goed van de grond gekomen maar 

helaas door corona zijn de contacten weer verslechterd. Vanaf september dit jaar is er weer 

regelmatig overleg met hen. 

12. Maak bij discussie tussen de gemeente en een aanbieder of gecertificeerde instelling over het toe 

te wijzen segment gebruik van de onafhankelijke commissie die op regionaal niveau 

georganiseerd is. 

Er is inmiddels een Regionaal Expertise Team (RET) dat deze rol kan vervullen indien deze situatie 

zich voordoet. 

 

Besloten raadsvergadering 

Vraag 14 

Bent u bereid om uiterlijk eerste kwartaal 2023 een besloten raadsvergadering te organiseren waarin we 

de problematiek in het sociaal domein kunnen bespreken? Dit los van de klankbordgroep sociaal domein, 

dit is wat ons betreft namelijk problematiek die de hele raad aangaat. 

 

Antwoord 14 

Uiteraard zijn wij bereid om in een raadsvergadering de problematiek met u te bespreken. We laten het 

aan u over om te bepalen of dat een besloten vergadering moet zijn of niet. 

 

Beleidsvoornemens verkeer en duurzaamheid 

U schuift gelden voor verkeer en duurzaamheid door naar 2024. U geeft aan dat dit geen invloed heeft op 

de voornemens voor 2022 en 2023 op deze gebieden (pag. 3). Daarna geeft u aan dat dit heeft naar 

verwachting geen invloed op de voornemens voor 2022 en 2023 (pag. 5). 

 

Vraag 15 

Waarop baseert u de stelligheid waarmee u aangeeft dat u met minder geld alsnog dezelfde 

beleidsvoornemens kunt realiseren? Graag ontvangen wij een toelichting die uitgebreider is dan de ene 

zin opgenomen in de begrotingswijziging.  

 

Antwoord 15  

De budgetten voor verkeer en duurzaamheid zijn in de najaarsnota opgenomen als projectbudgetten.  Met 

de bedoeling jaarlijks conform de standaard gehanteerde methode het resterende budget bij de 

jaarrekening over te hevelen. Het is nooit de bedoeling geweest en ook onmogelijk om deze budgetten in 

2022 uit te geven. De begrotingswijziging raamt het budget voor 2022 af zodat zowel voor verkeer als voor 

duurzaamheid voor 2022 en na overheveling voor 2023 een budget van € 100.000 overblijft. In 2024 wordt 

de  rest van het budget weer ter beschikking gesteld. Het bedrag van € 100.000 is voldoende om de geplande 

werkzaamheden in 2022 en 2023 uit te voeren. 

 

 

 



Woningbouw Galgeriet 

Totaaloverzicht exploitatie/risico’s 

De informatieavond over de woningbouw Galgeriet van 23 november jl. geeft een somber beeld van de 

ontwikkeling van het project. Niet alleen lijkt het project verdere vertraging op te lopen, maar ook 

kostenoverschrijdingen lijken waarschijnlijk. 

 

Vraag 16 

Is er een totaal overzicht van de exploitatie van project beschikbaar? 

 

Antwoord 16  

Ja, het Dashboard Galgeriet wordt conform de afspraak periodiek bijgewerkt en aan de raadsleden 

verstrekt. In de aangepaste planning is rekening gehouden met nog te verplaatsen bedrijven en de realisatie 

van de energievoorziening. 

 

Vraag 17 

Wat zijn de mogelijke risico’s in woorden en in geld uitgedrukt voor de gemeente Waterland? 

 

Antwoord 17  

In de praktijk kunnen de risico’s worden samengebracht op basis van de gevolgen die ook in het Dashboard 

van november zijn beschreven. Op dit moment zijn ze nog niet te kwantificeren.: 

- Thermische energie uit oppervlaktewater (TEO) 

• Meerkosten worden in de businesscase nader beschouwd en kunnen leiden tot een 

aanvullende dekkingsbehoefte. 

- Verwerving gronden 

• Projectontwikkeling Galgeriet BV zal de Jachthaven Waterland verwerven, daar zijn nog 

geen bedragen voor bekend. 

- Bovenwijkse voorzieningen 

• Er zijn kosten te verwachten voor bovenwijkse voorzieningen. Te denken valt aan 

aanpassing Bernhardbrug- en laan en natuurcompensatie. De bedragen daarvan en de 

eventueel noodzakelijke dekking zijn nog niet bekend. 

- Subsidie 

• Om uitvoering te geven aan de subsidievoorwaarden worden afspraken in een addendum 

overeenkomst vastgelegd. 

 

Vordering Galgeriet B.V. 

Op de jaarrekening staat een post van €12 miljoen als vordering van de gemeente op het project.   Deze 

vordering is voor onze gemeente uitzonderlijk groot ten opzichte van de algemene reserves van ongeveer 

€7 miljoen. Het is niet duidelijk of deze vordering door Galgeriet B.V. opgebracht kan worden.  

 

Vraag 18 

Kan het college aangeven wanneer en op welke wijze de vordering betaald gaat worden? 
 

Antwoord 18  

In onze jaarrekening 2021 is geen vordering op Galgeriet B.V. opgenomen. In de koopovereenkomst is 

opgenomen dat de overdracht zal plaatsvinden zodra 70% van de woningen door de projectontwikkelaar is 

verkocht.  

 

 



Thermische energie 

Teo is een initiatief voor een warmtenet om de gebouwen aan het Galgeriet te verwarmen. Een 

warmtenet is nog niet op deze schaal in Nederland aangelegd. Op de uitvoering zijn aanzienlijke 

tegenvallers te verwachten. 
 

Vraag 19 

Vindt het college het een taak van een gemeente om mee te delen in de risico’s van aanleg een 

warmtenet met een hoge mate van (technische) complexiteit?  

 

Antwoord 19  

Er is in het verleden (2020) met de Raad overleg geweest en toegelicht dat het aanleggen van het warmtenet 

en het verlenen van de concessie voor de exploitatie door de gemeente zou worden uitgevoerd. Voor de 

uitvoering hiervan zijn deskundige partijen betrokken die ervaring hebben om ons in deze taken goed te 

adviseren. De landelijke opgave van energietransitie vraagt voor alle overheden en partners een inspanning 

om op basis van de laatste inzichten en zo goed mogelijk warmtenet aan te laten leggen. Risico’s zijn daar 

altijd aanwezig en de inzet van iedereen is om die te beperken.   

 

Rentekosten 

De vordering op het project Galgeriet legt beslag op de liquide middelen. Het geld van de gemeente is 

gestoken in het project en kan niet gebruikt worden voor andere investeringen zoals scholenbouw. 

Investeringen kunnen alleen gedaan worden als de bedragen voor de investeringen worden geleend. Het 

raadsdocument van 31 oktober jl. over de tegenvallers sprak dan ook over extra rentelasten met een 

rentepercentage van 3%, die op de begroting zouden gaan drukken. In de voorgestelde wijzigingen op de 

begroting vinden we deze rentelasten echter helemaal niet meer terug.  
 

Vraag 20  

Wordt met de extra rentelasten de rente van 3% over de investeringen bedoeld? 

 

Antwoord 20  

De 3% was het tarief 10 jaars Euribor met schatting voor de gebruikelijke opslag die wij als gemeente krijgen 

op het moment van het schrijven van het raadsdocument. De geld- en kapitaal markt fluctueert constant, 

inmiddels geldt ongetwijfeld een ander tarief.  Het aantrekken van geld geschiedt niet voor een individuele 

investering. Dit zou leiden tot sub-optimalisatie. Er wordt gekeken naar de totale liquiditeitspositie van de 

gemeente, de investeringen maken daar deel van uit. Daarnaast zijn ook onze inkomsten uit projecten en 

operationele inkomsten en uitgaven en rentebetalingen en aflossingen op leningen uit het verleden van 

invloed. 

 

Vraag 21 

Waarom wordt in voorgestelde wijzigingen de nieuwe rentelasten voor 2023 en de meerjarenbegroting 

niet meer meegenomen? 
 

Antwoord 21  

Zoals aangegeven bij het antwoord op vraag 20 is er een combinatie van geldstromen die de 

liquiditeitspositie bepaalt. Daarbij is het moment van ontvangst en betaling van gelden bepalend. Wij 

hebben een groot deel van de verwachte geldstromen in beeld. In een aantal gevallen is het moment waarop 

deze zullen plaatsvinden echter nog niet met zekerheid te bepalen. Bij het opstellen van deze 

begrotingswijziging is daarom per saldo niet aan te geven of er geleend moet worden, hoeveel er geleend 

moet worden en wanneer dit geleend zou moeten worden.  

  

 



Vraag 22 

Moeten deze rentelasten niet alsnog in de begroting opgenomen worden? 

 

Antwoord 22  

Zie het antwoord op vraag 21. 

 

Overige vragen 

Scholenbouw 

In het RID van 31 oktober jl. staat dat er meer geld moet naar scholenbouw. Het zou gaan om lopende 

bouwprojecten, die duurder gaan uitvallen (ongeveer €1,8 miljoen).  

 

Vraag 23 

Onder welke post is deze tegenvaller opgenomen in de begrotingswijziging?  

 

Antwoord 23  

Deze ‘tegenvaller’ is niet in deze begrotingswijziging opgenomen.  Middels raadsvoorstel 192-151 wordt 

voorgesteld het realisatiekrediet voor de Verwondering te verhogen. Het betreft een separate 

begrotingswijziging en deze verhoging maakt dus geen onderdeel uit van deze begrotingswijziging. Voor de 

overige scholenbouwprojecten kan nog niet tot een begrotingswijziging worden overgegaan omdat er nog 

geen duidelijkheid is over de extra benodigde investeringen. 

  

Energietoeslag 

De energietoeslag trekt een grote wissel op de begroting van de gemeente. 

 

Vraag 24  

Op welke manier is de rechtmatigheid van de aanvragen van deze uitkering geborgd? 

 

Antwoord 24  

Wij hebben de beleidsregels vastgesteld voor de uitvoering van de energietoeslag. Bij het aanvraagproces 

speelt kwaliteitsbeheer een rol bij de bewaking van de rechtmatigheid.  

 

 


